
 

 
 

Kolegium ředitele Fyzikálního ústavu 
15. zasedání dne 4. května 2022 

 
 

Z á p i s 
 
 
Přítomni:  prof. Zdeněk Stuchlík, doc. Petr Slaný, doc. Jiří Kovář, doc. Stanislav Hledík, 

Mgr. Martin Petrásek, Dr. Martin Urbanec, Lenka Polášková, Mgr. Tereza 
Kapušová, bcA. Klára Jančíková 

 
Omluveni:  doc. Gabriel Török, Hana Černínová 
 
Program: 
 

1. Rozpočtové záležitosti 
2. Organizační záležitosti 
3. Studijní záležitosti 
4. Věda a zahraniční styky 
5. Rozvojové programy 
6. Public relations 
7. Různé 

 
1. Rozpočtové záležitosti 
 

a) Výroční zpráva 
- Ředitel informuje o dokončení výroční zprávy. Zpracovaly T. Kupková a L. 

Polášková. Ředitel děkuje a souhlasí s předáním ke schválení na VR FÚ. 
 

b) Rozpis prostředků mezi součásti SU navržen. Ve vzdělávací činnosti navýšení pro FÚ 
překračující 1.5 mil. Kč. Schvalovací procedura probíhá. 
 

c) Ředitel připraví v součinnosti s L. Poláškovou vyladění prostředků v FÚ UP. 
 

d) Po schválení rozpisu prostředků na vzdělávání a vědu v rámci SU bude urychleně 
připraven rozpis na centra FÚ. 

 
 

2. Organizační záležitosti 
 

a) Příprava přehledů výjezdů našich pracovníků a příjezdů zahraničních hostů. Je nutné 
informovat s předstihem nejen z kapacitních důvodů. L. Polášková zmiňuje současnou 



evidence v Excelu. Mgr. Kapušová informuje o možnosti softwaru od Ing. Podmola, L. 
Polášková zjistí stav. 
 
 

b) Vyhodnocení plánu realizace 2021. 
- Připraví ředitel s bcA. Jančíkovou.  
 

c) Plán realizace 2022 
-  V součinnosti s vedením připraví ředitel a bcA. Jančíková. 

 
3. Studijní záležitosti 

 
a) Přehled uchazečů v 1. kole přijímacího řízení 

- Na FÚ celkem 71. 
- Na FPF celkem 26.  

 
b) Výroční zpráva o pedagogické činnosti 

- Zpracovali doc. Slaný a H. Černínová. Ředitel oběma děkuje. Zpráva bude 
předložena VR FÚ. 

 
c) Příprava bc. studia MMT v kombinované podobě. 

- Dr. Gráf dodá řediteli informace o stavu příprav do 11. 5. 2022.  
- Ředitel vyzývá doc. Slaného ke schůzce s dr. Gráfem ohledně příprav ke 

kombinovanému bc. studiu MMT. Rektor zmínil možnost financování příprav 
nového studijního programu, případně modifikace stávajícího. 

 
4. Věda a zahraniční styky 

 
a) Evaluace  

- Evaluační proces zdárně proběhl ve dnech 25. – 28. 4. 2022. Ředitel děkuje všem 
pracovníkům, kteří zdárný průběh zajišťovali. Děkuje také všem pracovníkům, kteří 
se evaluace zúčastnili. Speciální poděkování věnuje Mgr. Kapušové a doc. Kovářovi. 

- Finální zpráva bude mít veřejnou a neveřejnou část. Neveřejná část obsahuje 
hodnocení jednotlivých pracovníků dle vědeckých aktivit. Neveřejná část se nebude 
zveřejňovat ani předkládat ke schvalování na RVH, předložena bude pouze 
rektorovi. 

- Ředitel projedná s vedoucím VC PFZD plán opatření plynoucího z evaluačního 
hodnocení. Evaluační hodnocení implikuje nutnost navýšení výzkumných aktivit VC 
PFZD a jejich rozšíření v souvislosti s názvem (data handling). 

- Ředitel připraví komplementární osobní hodnocení jednotlivých pracovníků center, 
jež zahrne všechny jejich pracovní aktivity. 

- Ředitel svolá jednání obou center, kde projedná veřejnou část evaluačního 
hodnocení. 

- Ředitel projedná vědecké i úplné hodnocení individuálně se všemi pracovníky. 
 

b) Výroční zpráva o vědecké činnosti dokončena, bude spolu s evaluační zprávou 
předložena VR FÚ. 



 
c) Příprava jednání VR 

- V gesci doc. Kováře a Mgr. Kapušové. Předpokládá se distanční forma. 
 

d) Příprava vědecké spolupráce s LF OU. Schůzka s děkanem Maďarem 16. 5. 2022. 
 
 
5. Rozvojové programy 

 
a) Příprava participace na provozu Černé kostky v Ostravě probíhá pod vedením doc. 

Töröka. Ředitel žádá Mgr. Petráska, aby v součinnosti dr. Gráfem a doc. Törökem 
zajistil účast pracovníků a studentů MMT. 

 
6. Public relations 

 
a) Připravované akce a jejich programů 

- Noc vědců 
- Colours of Ostrava  
- Funday 
 
  Průběžné informace zprostředkovává bcA. Jančíková. 

 
b) Tvář SU 

- dvojice – studentka bohemistiky a student MMT 
 

c) Planetární stezka v Opavě 
- Ve spolupráci s MÚ, FÚ a městem Opava dojde k rozšíření planetární stezky o čtyři 

měsíce.  
 
7. Různé 

 
a) Doc. Slaný informuje o zájmu dvou doktorandů o pomalování skleněného zábradlí 

fyzikálními vzorečky. Ředitel nemá námitky, koordinace H. Černínová. 
 
Příští zasedání kolegia ředitele se uskuteční 8. června 2022 v 10:30. 
 
Zapsala: bcA. Klára Jančíková 
  


